
Erhvervsudvalget

Til: Økonomi- og erhvervsministeren

Dato: 17. september 2010

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Spørgsmål 277
Ministeren bedes på baggrund af artiklen i Børsen den 15. september 2010 om,
at Danske Bank i Irland slipper for påtale fra Finanstilsynet, fordi National Irish
Bank er en filial af Danske Bank - besvare følgende: - Hvorfor er tabene i et
danske pengeinstituts udenlandske afdeling og de konkrete finansielle strate-
gier mindre risikofyldte, når der er tale om en filial sammenlignet med et
datterselskab? - Er ministeren enig i, at det kan være særdeles vanskeligt for
det danske finanstilsyn at foretage konkrete vurderinger af risici i forhold til f.eks.
udlån til ejendomsmarkedet i andre lande? - Er ministeren enig i, at det vil være
hensigtsmæssigt, hvis det danske finanstilsyn kan give separate påtaler og på-
bud til danske bankers udenlandske filialer, sådan at risici for store tab minime-
res?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Orla Hav (S).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Orla.Hav@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Helge Sander
formand
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